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Secretaria/fu 
 
Acta de la sessió ordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     14 
Data: 17.10.12 
Horari: de 20.00 a  23.00 
Lloc: Casa de la Vila  
 
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Ramon Vinyes Vilà, tinent d’alcalde  
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Santiago Fontbona Arbós, tinent d’alcalde 
Lorena Estrada Ocaña, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde  
Susanna Mir Julià, regidora 
Román Pascual Rodríguez, regidor 
Juan Miguel Llodrà Nogueras, regidor 
José Almansa Aragón, regidor 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora  
David Caldeira Bacardit, regidor 
Catalina Victory Molné, secretària  
 
Excusa la seva absència la tinent d’alcalde Soraya Real Iglesias. 
 
El president obre la sessió.  
 
Ordre del dia 
 
1.- APROVAR LES ACTES DELS DIES 26 DE SETEMBRE I 7 D’OCTUBRE 
DE 2012.- La secretària llegeix els esborranys de les actes de les sessions anteriors, 
dels dies 26 de setembre i 7 d’octubre de 2012. Les actes s’aproven per unanimitat 
dels assistents. 
 
2.- APROVAR LA MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DEL PERSONAL 
LABORAL.- El regidor Sr. Pascual dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 
Vist l’informe de la Regidoria de Turisme en el qual es posa de manifest la mancança de 
personal qualificat assignat al servei per dur a terme les funcions que li són pròpies, ja 
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que d’una banda ha finalitzat el suport donat pels plans d’ocupació i d’altra l’única 
funcionària adscrita al  servei causarà baixa per jubilació el proper 12 de novembre de 
2012, de forma que no es podran dur a terme les noves fires programades, ni tampoc 
la implantació dels nous productes turístics previstos, que són considerats prioritaris 
per a la dinamització de l’activitat comercial i econòmica del municipi. 
 
Atès que es respecten els principis d’estabilitat pressupostària i de no incrementar la 
massa retributiva del capítol 1, complint així el que determinen el RD-Llei 20/2011, de 
30 de desembre i la  Llei 2/2012, de 29 de juny, per la qual s’aproven els pressupostos 
generals de l’Estat per a l’any 2012. 
 
Atès que l’art. 27 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 
del personal al servei de les entitats locals de Catalunya, disposa que la plantilla es pot 
modificar posteriorment a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva vigència 
per criteris d’organització administrativa interna, entre d’altres. 
 
Atès que d’acord amb el que disposa l’art. 52.2)j del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
correspon a l’Ajuntament en Ple l’aprovació i/o modificació de la plantilla del seu 
personal. 
 
És per tot això, i de conformitat amb els informes emesos a l’efecte, que es proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
1.- Aprovar inicialment la modificació de la plantilla del personal laboral per a l’any 
2012 en el sentit de crear una plaça de tècnic/a mitjà/ana de Turisme, assimilat al grup 
A2, d’acord amb el que s’ha informat. 
 
2.- Publicar aquest acord al tauler d’anuncis de la corporació, al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya als efectes d’informació 
pública per un termini de quinze dies per tal que es puguin, si escau, formular 
al·legacions. 
 
3.- Considerar aprovades definitivament les modificacions esmentades en l’apartat 
primer en el supòsit que no es presentin al·legacions en el termini indicat. 
 
4.- Trametre una còpia certificada d’aquest acord a la Direcció General 
d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: ERC no hi votarà a favor. No pel fons sinó per la forma. 
Primera perquè d’aquí a dos mesos es portarà a Ple el pressupost i l’aprovació de 
plantilla, no cal fer-ho dos mesos abans. Després Arenys encara no és municipi turístic 
i esperem que ho sigui. 
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Però considerem que tal com va dir el defensor del ciutadà i en diverses sessions 
plenàries s’ha dit en aquesta sala, en ocasió d’aprovar-se la valoració o l’organigrama, 
que l’Ajuntament està sobredimensionat i que s’ha de reduir el capítol I dels 
pressupostos corresponent a les retribucions del personal. 
 
I això és el que s’ha de fer: reubicar el personal. Per exemple: Urbanisme (4), 
promoció local (4) té quatre treballadores que ara mateix no tenen el mateix volum de 
feina que fa pocs anys ja que no hi ha tantes sol·licituds de llicència d’obra ni 
d’activitats. A Promoció Local passa el mateix. 
 
Hi ha 4 persones treballant, si no anem errats. Abans Promoció Local incloïa 
promoció, mercat, mobilitat. Ara només promoció. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: D’entrada, agraïm al servei de premsa de l’Ajuntament que 
ens hagi assabentat que Arenys de Mar no és un municipi turístic i que, per aquest 
motiu, en no ser-ho, s’estudia la possibilitat de sol·licitar la certificació. Suposem que el 
regidor d’Hisenda també deu estar-ne, d’agraït, atès que en la comissió informativa de 
la setmana passada ens va assegurar que sí, que som municipi turístic. 
 
Aclarit això, des del grup municipal de la CUP valorem que Arenys intenti rendibilitzar 
tot aquest patrimoni que tenim. Estem parlant de gastronomia, paisatge, arquitectura, 
arqueologia, patrimoni literari, popular, etc. I que potenciar-lo passi per fer-ne 
promoció, tant nacional com internacional, també ho compartim. I que, al capdavall, 
això serveix per fer més gran i més conegut Arenys arreu, però, i també important, 
serveix per atreure diner a Arenys. En resum: que qui ve a visitar-nos també 
consumeixi a Arenys. Tot perfecte, fins aquí. 
 
Però compte; veiem com aquest govern esmerça esforços i diners en tot el que fa al 
turisme i s’oblida d’invertir en allò que fa d’Arenys un poble viu i per als arenyencs; 
això és: la producció i l’activitat comercial. Per això no ho veiem gens clar quan a la 
proposta d’acord es diu que els nous productes turístics dinamitzaran l’activitat 
comercial del municipi. L’activitat comercial del municipi: estem parlant, és clar, del 
comerç de proximitat, l’activarem en funció que els i les arenyenques productors 
puguin, també, rebre suport de l’Ajuntament, i que la resta d’arenyencs en siguem 
consumidors; no pot ser només a compte del turisme. 
 
Tampoc no veiem clar, i fins i tot en alguns casos de manera confusa, quin és el marc 
de treball de Turisme i quin és el de Promoció Econòmica. En alguns casos, sembla que 
es toquen i, fins i tot, es trepitgen. Tan bon punt es parla de fires, a vegades parla un o 
altre regidor. I comentem aquest aspecte, perquè entre turisme promoció econòmica 
hi ha 6 persones treballant. Però compte, 5 a Promoció Econòmica i només una, i que 
no és tècnica, a Turisme. Atès que sovint es trepitgen, i que per rendibilitzar recursos 
i, fins i tot, ser més eficaços, una opció seria crear una sola regidoria, com ja hi és a 
moltes altres poblacions; però també entenent que l’equip de govern no està 
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precisament per fer un treball transversal i per reduir regidories, el que sí que es 
podria fer és redistribuir el personal entre ambdues regidories. 
 
Dit això, i tot i que la proposta és viable econòmicament, ja que no s’augmenta la 
massa salarial, no es crea una plaça fixa sinó laboral i, a més, això haurà d’estar inclòs 
en el capítol 1 dels pressupostos, el capítol de personal, doncs tot i això el sentit del 
vot de la CUP serà en contra. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV diu que el grup 
municipal d'Iniciativa votarà en contra d'aquest punt perquè no creiem que sigui 
prioritari ampliar el cost d'aquest servei amb una nova plaça en els temps que corren. 
Nosaltres veuríem molt més adient reassignar gent entre les diverses àrees d'aquest 
Ajuntament, fent per exemple un concurs de promoció interna perquè també hi ha 
gent a la plantilla d'aquesta casa per atendre en immillorables condicions i amb 
preparació el servei de l'Oficina de Turisme. 
 
Creiem que no és justificada la proposta que ens fan, tot i que valorem l’embranzida 
que es vol donar al servei però no considerem que s’hagi de fer d'aquesta manera, amb 
la creació d'una nova plaça. 
 
Tot és qüestió de prioritats polítiques i de voluntats. I en aquests moments que la crisi 
ens cau a sobre com una llosa, les coses s'han de fer de diferent manera. No veiem que 
la prioritat d'aquesta plaça sigui justificada, tal com ho volen fer. Els hem donat una 
alternativa, convidin gent de la casa a presentar-s’hi i veuran com no cal modificar la 
plantilla.  
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, s’aprova per majoria absoluta amb el 
sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal. 
Vots en contra: 3 vots d’ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP.  
 
3.- DONAR COMPTE DE LA RENÚNCIA DE LA GRATIFICACIÓ 
EXTRAORDINÀRIA DE DESEMBRE PER PART DELS CÀRRECS 
ELECTES D’AQUEST AJUNTAMENT.- El tinent d’alcalde Sr. Vinyes dóna 
compte de la següent renúncia: 
 
Atès que a l’Ajuntament d’Arenys de Mar resten amb dedicació completa l’alcalde, Sr. 
Estanislau Fors Garcia, i tres regidors amb dedicació parcial, la Sra. Susanna Mir Julià, la 
Sra. Maribel Illescas Sánchez i el Sr. Juan Jose Almansa Aragón. 
 
Atès que els treballadors municipals, en virtut del Decret 20/2012 de mesures per  
garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la competitivitat, en l’àmbit de les 
comunitats autònomes i de les entitats locals, no cobraran la paga extraordinària del 
mes de desembre. 
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Els quatre càrrecs electes abans esmentats han renunciat també a percebre la paga 
extraordinària del mes de desembre en solidaritat amb els treballadors municipals. 
 
Per tot el que s’ha explicitat dono compte al Ple d’aquestes renúncies. 
 
La regidora Sra. Roig en representació del grup municipal d’ICV diu que Felicitem el 
govern per aquesta decisió que creiem que és del tot lògica i racional. Arenys no 
entendria que fos d'una altra manera. Amb tot, des d'Iniciativa, proposem que avui 
aquest Ajuntament faci un pas més a través de la moció que els vam presentar fa vuit 
dies, en el mateix moment que coneixíem aquesta decisió, en la qual demanem que 
siguem el conjunt de càrrecs electes els que fem un gest de solidaritat en els temps que 
corren.  
  
4.- APROVAR EL PROTOCOL D’ACTUACIÓ DAVANT DEL CONSUM 
DE DROGUES ENTRE ELS JOVES EN ELS CENTRES EDUCATIUS DEL 
MUNICIPI.- La regidora Sra. Mir dóna compte d’aquesta proposta d’acord:  
 

Vista la proposta de circuit d’actuació que ha estat elaborada pels diversos agents que 
poden intervenir davant del consum de drogues entre joves en els centres educatius 
d’Arenys de Mar, i vist que consta l’acord de tots els agents implicats. 

Vist I'informe de la regidora d’Educació en relació amb la necessitat d’elaborar 
aquest circuit per tal de garantir una actuació ràpida i eficaç, es proposa al Ple 
l’adopció del següent  ACORD: 

I . -  Aprovar el circuit de detecció i d’actuació davant del consum de drogues entre 
joves en els centres educatius del municipi d'Arenys de Mar, el qual s’acompanya com 
a annex al present acord. 
 
2.- Donar trasllat del present acord a totes les parts implicades en el circuit perquè 
tingui els efectes pertinents. 
 
La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: Volem felicitar la regidora per l’aprovació d’aquest circuit, 
però ens hauria agradat poder participar en la seva realització, si més no, que se 
n’hagués informat el Consell d’Educació. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació de la CUP, manifesta literalment el que 
segueix: la proposta que es porta a votació, sens dubte, la veiem interessant. Tot allò 
que permeti a una persona viure millor, encarar la realitat i no dependre de cap 
addicció, ens sembla perfecte. 
 
Pensem que el protocol i la seva aplicació és del tot necessari sempre que se sigui 
rigorós en la seva aplicació, seguint els passos. 
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Les drogodependències són un problema molt greu; el consum compulsiu de qualsevol 
droga, legal o no, comporta l’alienació de la persona; perdem un vilatà actiu. I això, en 
sigui un, deu o cent, com a vila no ens ho podem permetre. Entenem que és per aquest 
motiu que des de l’Ajuntament, com d’altres òrgans de l’administració pública, s’hi 
pensen esmerçar tants recursos. 
 
Ara bé, per intentar que el cost, no econòmic, sinó social i personal sigui el menor 
possible, el que a la CUP pensem que s’ha de treballar és la prevenció. I la prevenció 
comença amb la informació. Cal explicar que no només són drogues aquelles que són 
il·legals sinó, i especialment, les legals i de consum més socialitzat. I no perquè sí; cal 
fer-ho, entre molts altres aspectes, perquè són les més nocives i generen més 
dependència. Com a exemple més clar, l’alcohol. Caldrà informar, d’unes i altres, de les 
seves conseqüències. Per fer aquesta tasca preventiva i informativa, les assemblees 
obertes de zona, en centres educatius, però també en parcs i racons on habitualment 
es reuneix el jovent, serien una molt bona eina. 
 
I seguint amb l’actuació, si la informació és clau, el fet de dissuadir, a parer de la CUP, 
no porta enlloc. Dissuadir només l’alumnat de consumir o mercadejar amb drogues als 
centres educatius, evidentment, no ho veiem amb bons ulls. De fet, hi ha una llei que, 
per exemple, no permet fumar a menys de 50 metres d’un centre educatiu. Amb això, 
el que volem dir és que no podem amagar el cap sota l’ala i si el consum no es veu 
davant d’un centre educatiu, però tenim la certesa que un alumne és consumidor, 
caldrà actuar, perquè el problema el tenim igual. No davant de l’institut, però sí com a 
comunitat. 
 
Dit això, i en cas que s’hagi d’actuar, atès que estem parlant de menors o d’alumnat 
major d’edat d’entre 16 i 17 anys, ens sembla molt interessant que es puguin 
commutar les penes administratives per serveis a la comunitat. 
 
Per tot plegat, el sentit del vot de la CUP en aquest punt serà favorable. 
 
La regidora Sra. Balliu manifesta literalment el que segueix: El grup d’ICV celebra que 
avui es porti a aprovació aquest circuit  de detecció i actuació davant el consum de 
drogues.   
 
A finals de l’any 2008, arran de la meva incorporació com a regidora d’Educació, 
Infància i Joventut, una de les primeres preocupacions que em va fer arribar la 
comunitat educativa, i especialment els centres de secundària de la vila, l’Institut Els 
Tres Turons i el Col·legi de la Presentació, era la problemàtica existent en la qüestió 
de les drogues al municipi, i especialment als centres esmentats. 
 
Per aquest  motiu, l’any 2009 ja es van començar a coordinar reunions, primer amb 
Serveis Socials,  amb la seva coordinadora la Sra. Montse Altés, per saber com s’havia 
portat aquest tema en mandats anteriors, com s’enfocava en aquells moments i de la 
nostra disposició a canalitzar-lo, coordinar les actuacions i intentar donar solucions, 
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cercant la possibilitat  d’engegar un protocol d’actuació conjuntament amb tots els 
agents implicats. 
 
L’any 2009, i no l’any 2010 com esmenta l’informe, es va començar  a treballar amb 
tots els agents implicats des de l’Ajuntament, concretament amb la sol·licitud d’aquesta 
regidora per tal que els directors dels centres educatius assistissin a la Junta de 
Seguretat Local, on són presents l’alcalde, el regidor de Governació, la Policia Local i 
els Mossos d’Esquadra, per tractar de temes de seguretat a la nostra vila. Desprès 
d’insistir molt, ens hi van deixar assistir  i que els directors expliquessin en primera 
persona  la problemàtica amb què es trobaven i es continuen trobant els centres 
educatius davant el tema de les drogues. En aquella reunió ja es van acordar actuacions 
i directrius  per treballar i coordinar actuacions conjuntes. 
 
Paral·lelament, vam intentar adherir-nos al conveni de col·laboració existent  entre els 
ajuntaments de Pineda, Calella, Santa Susanna, Malgrat, Palafolls i Tordera  i la Unitat 
de Drogodependències de l’Hospital de Calella. Malauradament la recent divisió 
territorial de Salut que s’havia fet en aquells moments, no permetia adherir-se a aquest 
protocol. La nostra vila a partir d’aquell any pertanyia als serveis territorials amb seu a 
Mataró.  D’aquelles visites i d’aquell protocol  existent a l’Alt Maresme, Serveis Socials 
ja va poder començar, però, a unificar criteris, sobretot amb els circuits d’actuació en 
cas de detecció dels centres educatius.  
 
Era ja un primer pas per avançar en la unificació dels criteris i les actuacions conjuntes. 
 
Cada centre tenia establert un circuit propi, i que funcionava, però calia unificar els 
circuits de resposta i sobretot els de seguiment.  
 
Paral·lelament a tot aquest procés, es revisava el Pla d’absentisme, de vegades lligat 
també amb temes de drogues, i que es va aprovar, després de revisar-lo i actualitzar-lo, 
adequant-lo a la realitat actual i amb les aportacions de tots els directors dels centres 
educatius, Policia Local i Serveis Socials. 
 
Amb la coordinadora de Serveis Socials vam anar a Mataró, a  parlar amb la 
responsable del Pla municipal de drogodependències, que ens va confirmar que 
s’aplicava exclusivament al municipi. Ens va adreçar al Centre d’Atenció de Drogues del 
Consorci Sanitari del Maresme per demanar informació sobre aquest tipus de 
protocols i de com posar-los en funcionament a Arenys de Mar i cercar solucions per 
poder adherir-nos al seu o  confeccionar un protocol propi.  
  
Vist l’informe dels Serveis Socials, segons el qual ja s’està treballant en aquest sentit  
d’elaborar conjuntament a tot el Maresme un protocol d’àmbit comarcal per funcionar 
a l’uníson, ja que com vam constatar només en funcionava un a l’Alt Maresme, al qual 
reitero que no podíem adherir-nos, i a Mataró, on  s’aplicava exclusivament el seu, 
celebrem que s’estigui avançant perquè sigui una realitat i en puguem formar part. 
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ICV donarà suport, com no pot ser d’altra manera, a aquest circuit, consensuat per 
tots els agents implicats, del qual sempre ha tingut cura i interès perquè fos una realitat 
i que ha de permetre fer un seguiment més acurat entorn d’aquest problema de salut 
existent a la nostra vila, molt més greu del que ens podem imaginar, i que es pugui 
actuar de manera  ràpida, eficaç i unificada  en prevenció, detecció i seguiment en els 
centres d’ensenyament i en definitiva a la nostra vila. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació, aquesta s’aprova per unanimitat. 
 
5.- DONAR COMPTE DEL DECRET DE CONSTITUCIÓ DE LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL.- L’alcalde dóna compte del següent Decret de data 19 de 
setembre de 2012: 
 
Com a conseqüència de la incorporació del grup socialista a l’equip de Govern 
municipal s’ha dut a terme una organització municipal amb noves designacions de 
tinents d’alcalde i noves atribucions als regidors. 
 
De conformitat amb el que disposa l’art. 54 i 99.2 del Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya. 
 
Resolc: 
 
Primer.- Constituir la Junta de Govern Local presidida per l’alcalde Sr. Estanislau Fors 
Garcia i integrada pels 6 tinents d’alcalde: 
 
Sr. Ramon Vinyes Vilà, 1r tinent d’alcalde 
Sra. Maria Belén Quintero Aragón, 2 a tinent d’alcalde 
Sra. Soraya Real Iglesias, 3 a tinent d’alcalde 
Sr. Santiago Fontbona Arbós, 4t tinent d’alcalde 
Sra. Lorena Estrada Ocaña, 5a tinent d’alcalde 
Sr. Alejandro Acero Cherta, 6è tinent d’alcalde 
 
Segon.- La funció de la Junta de Govern Local consisteix en l’assistència a l’alcalde en 
l’exercici de les seves atribucions. 
 
Tercer.- Donar compte d’aquesta resolució al Ple en la primera sessió que es realitzi, 
i ordenar-ne la publicació en el Butlletí Oficial de la Província, sense perjudici que tingui 
efectivitat des de l’endemà de la present resolució. 
 
6.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
6.1 A) PRECS 
 
a) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC: 
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1.- Ens han fet arribar una demanda alguns vilatans d’Arenys de Mar, en el sentit que la 
plaça pública que hi ha just davant de l’edifici del Calisay, representa en algunes 
ocasions un perill per a les persones que s’hi troben, ja que alguna vegada algun cotxe, 
per error, circula per l’esmentada plaça. Demanem que s’instal·li alguna mesura 
dissuasòria per tal d’impedir que els vehicles hi puguin circular, com algun objecte just 
on hi ha l’aparcament d’autobusos.   
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 
 
2.- Un altre grup d’arenyencs ens han demanat que s’urbanitzi el rial de les Canalies. Si 
no és possible, que es prenguin les mesures urgents per tal d’ordenar l’aparcament de 
vehicles a la confluència amb la N-II, ja que alguns vehicles aparcats dificulten la 
circulació i la correcta visió dels vehicles que es volen incorporar a la N-II.  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu que s’està redactant un projecte urbanístic d’acord 
amb el PAM, aquesta obra està prevista en aquest mandat. A més hem demanat un 
PUOSC. 
 
3.- Al carrer Pau Costa a l’alçada de l’escola Sinera, la urbanització del carrer no té una 
diferència de nivell entre la vorera i la calçada. A les sortides i entrades de l’escola hi 
ha molts nens jugant pels voltants de l’edifici. Per aquest motiu demanem al govern que 
instal·li alguna barana que separi la vorera de la calçada com hi ha per exemple a la 
sortida de l’escola Joan Maragall.  
 
La regidora Sra. Mir diu que ens ho mirarem i buscarem la millor solució. 
 
b) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP: 

 

1.- Demanem que es netegin els passos subterranis que passen per sota l’autopista i 
que serveixen per accedir a Can Jalpí. 
 
El regidor Sr. Almansa  recull el prec. 
 
2.- Demanem que es faci un requeriment a la Generalitat perquè arregli el mur que 
està caient i que està situat a la carretera general, anant a Canet a mà esquerra, a 
l’alçada del càmping El Toro Azul. 
 
El regidor Sr. Almansa  recull el prec. 

c) PRECS DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV: 

 1.- Hem pogut constatar que han hagut de moure els contenidors que hi ha a la Riera 
davant del carrer Montserrat per obrir un pas per als cotxes a la zona blava; ara l’últim 
contenidor tapa la visibilitat dels cotxes que baixen d'Arenys de Munt als que volen 
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accedir a la carretera des de la Riera. Els demanem que considerin de moure aquest 
contenidor o mirin de no posar-los alineats. 
 
- La tinent d’alcalde Sra. Quintero recull el prec. 
 
 2.- Demanem al govern d'Arenys de Mar que les persones que contracti per tal que 
treballin als col·legis electorals el dia de les eleccions al Parlament de Catalunya el 
proper 25 de novembre, fent tasques que fins ara realitzava personal de la mateixa 
administració local, siguin persones a l’atur de la nostra població. 
Els contractats podrien d'aquesta manera cobrar la quantitat estipulada per a la 
jornada, un sou que paga la Junta Electoral Central, fet que podria suposar un ajut 
important a famílies que ho estan passant molt malament. Aquesta iniciativa que 
proposem no és nova. Altres Ajuntament de Catalunya l’estan duen a terme amb molts 
bons resultats. 
 
L’alcalde Sr. Fors  recull el prec.  
 
3.- Demanem al govern que  vetlli per tal que des dels mitjans públics municipals es 
respecti el codi deontològic de la professió periodística, en la seva globalitat. 
Concretament, el punt núm. 9 que fa referència "al respecte del dret de les persones a 
la seva pròpia intimitat i imatge, especialment en situacions de vulnerabilitat i malaltia i 
en casos o esdeveniments que generin situacions d’aflicció o dolor, evitant la 
intromissió gratuïta". Creiem que les imatges publicades al web municipal i al web de 
ràdio Arenys el primer dia d'aquest mes d'octubre en referència a la posada en marxa 
del menjador social per a gent gran a l'Asil Torrent, ha vulnerat aquest precepte. 
 
L’alcalde Sr. Fors  recull el prec.  
 
4.- Demanem al govern que valori que a les futures ordenances fiscals per a 2013 
recullin la demanda que plantegem per tal que les entitats bancàries amb caixers 
automàtics a la façana paguin una taxa per ocupació de l'espai públic. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes recull el prec. 
 
5.- Seguim demanant al govern, com ja ho hem fet diverses vegades, que es posi al dia 
la informació a la pàgina web pel que fa a les actes dels plens i de les juntes de govern, i 
que es formalitzi la publicació de totes les actes de la Comissió de Planificació i 
Seguiment. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Estrada  recull el prec. 
 
6.2 A) PREGUNTES 
 
a) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC: 
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1.- Quantes sancions administratives s’han posat l’últim mes per vehicles aparcats en 
doble fila sobre el carril bici, entre el carrer d’Avall i el carrer de l’Olivar? 
 

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que  no m’ha donat tens de preguntar als tècnics 
aquesta informació, demà els faré arriba,  els demano que quan necessitin alguna 
informació que necessiti de la feina d'un tècnic, ens faci arribar abans la pregunta .  

  
2.- El rial de la Serp a l’alçada de la platja del Cavaió està colgat d’aigua. Ha fet alguna 
diligència el govern municipal per esbrinar d’on ha sortit aquesta aigua (no havia 
plogut). S’ha produït alguna descàrrega d’aigua al dipòsit ATLL que es troba al 
capdamunt del rial de la Serp. Qui arranjarà aquest pas, tan freqüentat?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu: No ens consta cap fuita de dipòsits ni de piscines, 
és una qüestió d’acumulació de pluges. La setmana vinent, un cop passades aquestes 
pluges, netejarem.  
 
3.- Sembla que el Restaurant Mac Dover ha tancat les seves portes definitivament. Ha 
fet aquest govern municipal algun requeriment per tal que retirin immediatament tot el 
material que han deixat a la vorera, a l’espai públic?  
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu: No ens consta que estigui tancat, no han entrat cap 
instància de cessament d’activitat. El rètol que hi ha diu “vacances”. Per la qual cosa no 
cal procedir al desmuntatge. 
 
b) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP: 

 
1.- Té pensat el govern municipal obrir un procés participatiu per a l’elaboració de les 
Ordenances per al 2013? 

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que si, hem d’acabar d’estudiar quin serà el model  
 
2.- Té pensat el govern municipal d’obrir un procés participatiu per a l’elaboració dels 
pressupostos per al 2013? 

El tinent d’alcalde Sr. Vinyes si, hem d’acabar d’estudiar quin serà el model  
 
3.- A la presentació del PAM vam veure que l’equip de govern parla dels itineraris 
escolars. Com ho té planificat, atès que l’avantprojecte que va fer la Diputació té un 
cost força elevat de prop de mig milió d’euros? 

La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que donat  el cost tan elevat que suposa aplica el 
projecte de diputació, 500.000 € s’aniran fen per trams, es començarà el primer 
trimestre del 2013  
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4.- També al PAM es preveu el fet de canalitzar, a l’estil del carrer d’Andreu Guri, el 
rial del Bareu. S’ha tingut alguna trobada amb el veïnat per consultar-los la proposta? I 
si s’ha tingut, quina és la seva opinió sobre això? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu: Ens hem reunit diverses ocasions en -----. dimarts 
es va lliurar el projecte d’urbanització del Bareu i cobriment de la Riera a l’ACA 
perquè n’emeti informe. Un cop fet aquest tràmit, el presentarem públicament. 

c) PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV: 

 
1.- Constatem que la marquesina de la parada d’autobús que baixa d'Arenys de Munt a 
la part alta de la Riera encara està inutilitzada i al mateix temps la zona del voltant està 
tancada. Quan tenen previst remodelar aquest indret per tal que sigui operatiu? 
 
El tinent d’alcalde Sr. Fontbona diu: Estem pendents del replanteig d’obra per la 
Generalitat. Tal com vam enunciar en una nota de premsa, la remodelació definitiva de 
l’espai es farà l’any vinent. Mentrestant, s’obrirà l’aparcament en zona verda.  
 
2.- La regidora de Governació ens ha fet saber que finalment la Diputació de Barcelona  
ha accedit a fer un estudi del carril bici integral. Ens agradaria conèixer en quina fase es 
troba l’estudi i si ja ha vingut algun tècnic de l'esmentada institució a Arenys a fer un 
estudi de camp. 
 
La tinent d’alcalde Sra. Quintero diu que s’està fent un pre-estudi. 
 
3.- Vinculada a la pregunta anterior, i mentre es treballa en la continuïtat del carril bici, 
també ens agradaria saber quantes sancions ha posat la Policia Local als cotxes 
estacionats al carril des d'aquest estiu fins al dia d'avui? 
 

La tinent d’alcalde Sra. Quintero manifesta el mateix que a la pregunta 1 d’ERC. 

 
4.- Preguntem al govern si te intenció de convocar els grups de l’oposició per debatre 
la proposta d’Ordenances fiscals i de pressupost 2013. Hem pogut llegir al web de 
Ràdio Arenys que preveuen fer el Ple extraordinari per aprovar les Ordenances el 
proper 7 de novembre. En tot cas, sàpiguen que tot i que ara tinguin majoria absoluta, 
el grup d'Iniciativa, està obert a parlar-ne i a fer propostes concretes, com per 
exemple, la que hem expressat al prec corresponent. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que a la darrera comissió, abans de la notícia al web de 
Ràdio Arenys, ja es va informar a tots els grups que es faria l’audiència pública i quan 
seria el ple de les ordenances. De la mateixa manera ens trobarem amb els grups de 
l’oposició per a parlar de les ordenances. 
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5.- Preguntem al govern quina intenció tenen respecte al Senat municipal i a la seva 
inoperància i nul·la convocatòria des de ja fa gairebé dos anys. Al PAM hem pogut llegir 
que es pretén ampliar-lo i modificar-lo en el període del 2012 al 2015. Ens poden 
concretar una mica més per on passa aquest procés?  
 
6.- La regidora d'Educació ens va explicar, en el darrer Ple, que arran dels robatoris 
que ha patit l'Escola Sinera es volia ajudar econòmicament el centre i també va explicar 
que ja s’havien reunit amb l’empresa de seguretat PROTEC per millorar el servei que 
ofereixen.  Malgrat tot, després del Ple, la matinada del sis d'octubre hi va haver un 
altre furt important. S’han pres les mesures dràstiques i immediates per tal de resoldre 
aquest problema greu d’inseguretat, que està afectant directament la infraestructura 
d'aquest centre escolar? 
 
La regidora Sra. Mir diu que si sí que se n’han pres, de mesures, i al meu entendre 
“bastant dràstiques”. 
Des de l’últim robatori a l’escola Sinera, s’està controlant l’edifici des de dins i des de 
fora. S’han pressupostat amb PROTEC, l’empresa d’alarmes, totes les mancances en 
matèria de sensors de detecció en zones fosques on es detectava algun tipus 
d’inseguretat.  
Aquest pressupost puja exactament 2.990,52.-€ i en aquests moments s’està 
autoritzant per intervenció i serveis econòmics.  
A més, s’ha fet un conveni de donació de 3 PC portàtils de l’Ajuntament que l’escola 
rebrà demà mateix per poder reposar alguns dels ordinadors que van ser robats. 
També hem demanat el pressupost d’un projector de la marca EPSON igual que un 
dels que també va ser robat, i a part una minicadena que també reposarem des de 
l’Ajuntament. 
Per altra banda, sabem que l’assegurança del Departament d’Educació pagarà una 
quantitat de diners no massa gran (em sembla que uns 1.600.-€ aprox.) del material 
que s’han endut, tot i que si valorem econòmicament tot el que ha desaparegut a 
l’escola amb tots els robatoris puja a més de 6.000.-€. 
Vetllem per la seguretat de l’escola. 
 
7.- Enguany el certamen Calamarenys ha disposat de noves propostes de difusió i s'ha 
creat un web propi fora de l’entorn del web municipal. Perquè s'ha optat perfer-ho? 
Perquè s'ha utilitzat un domini .com i no un .cat? Quin es el criteri actual de l’àrea de 
comunicació en aquests casos? El web proposa un sorteig de productes de botigues de 
la vila (se suposa que d'Arenys de Mar... atès que enguany hi ha altres viles que hi 
participen) i es demanen dades personals que es diu que són en un fitxer automatitzat 
de l'Ajuntament (no s’especifica si és el d'Arenys de Mar, però també pot arribar a 
suposar-se). Aquest procés ha estat validat des de l’àrea d’informàtica? 
 
El regidor Sr. Pascual  diu: Des de l’àrea de turisme creiem que perquè les diferents 
propostes de dinamització turística que s’estan realitzant a la vila tinguin un èxit major, 
és necessari segmentar-les segons temàtiques. En aquest cas, el buc insígnia del turisme 
gastronòmic de la vila i de la comarca, el Calamarenys, es mereixia enguany una pàgina 
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web pròpia que pogués comprendre tots els àmbits que inclouen les jornades. Així ho 
vam fer també per la Diada de la Puntaire, ja que creiem que era necessària la creació 
d’una pàgina web pròpia, com ho hem fet amb el Calamarenys.  
 
És cert que ho hauríem pogut fer a la pàgina web municipal, però la nostra intenció es 
donar informació directa a l’usuari, sense necessitat de passar per un web municipal. Es 
molt diferent l’usuari d’oci i turisme de l’usuari que va a una pàgina web municipal a fer 
alguna consulta, ja sigui de notícies, o a consultar diferents serveis municipals. A més a 
més, la pàgina  web no solament està en català, sinó que està en castellà i anglès també, 
ja que volem orientar les jornades cap a un públic més internacional. L’economia a casa 
nostra esta complicada, per això, una de les solucions que funcionen, es portar gent de 
fora, perquè consumeixin i ajudin a reactivar l’economia del sector. I de fet, aquest 
estiu han augmentat força les visites internacionals i per contra les nacionals han 
disminuït.  
 
Sobre el perquè s’ha utilitzat el .com i no el .cat, bé, el punt cat és territorial, és de 
Catalunya. El punt com és comercial,  i si ens volem obrir al mercat internacional 
considerem que el millor era el punt com. Tot i que no descartem que l’any vinent, 
puguem obrir la pàgina amb punt cat, però bé, les partides de la meva àrea no són  
gaire extenses i haig de racionalitzar recursos de la millor manera que sé. Òbviament, 
ens podem equivocar, o ho podem fer bé segons el criteri de cadascú, però el cas és 
que fem coses.  
 
No és novetat d’aquesta edició que el Calamarenys s’hagi estès per diferents pobles de 
la comarca, ja que l’any passat van ser 7 les poblacions que hi van participar. El que 
volíem posar de relleu és que s’ha expandit, ja que aquest any han estat 12 les 
poblacions que hi han participat, i això demostra que la marca es va consolidant any 
rere any, i que això ha estat gràcies a la feina tant nostra com, sobretot, de tots els 
regidors que han anat passant pel departament i totes les persones que han col·laborat 
any rere any amb la celebració d’aquestes jornades. Aquest any, s’ha proposat un 
sorteig per incentivar que la gent visiti el web i conegui el Calamarenys, i ha funcionat, 
ja que estem al voltant de les 60 visites diàries, i es veu com la gent s’ha interessat pels 
actes, pels menús, per la ruta de la tapa… És una manera de tenir estadístiques de què 
li agrada a la gent.  
 
Enguany els premis eren de la vila, sí, però agafem la idea d’expandir-ho a tota la 
comarca per a l’any vinent, per què no? ...sempre que l’economia ens ho permeti.  
 
Per acabar, sobre el que comenta de les dades personals que són en un fitxer 
informatitzat de l’Ajuntament, és un procés que s’ha fet conjuntament amb l’àrea 
d’informàtica seguint els protocols establerts.  
 
8.- En el Ple del mes d’agost el govern va afirmar que havia fet un pas endavant amb 
una proposta que acordava amb el propietari l’inici el procés de la compra de les 
Clarisses. 
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Volem conèixer com està aquest assumpte i saber per què no està prevista aquesta 
inversió en el Pla d’acció municipal que ha presentat  el govern fins al 2015. 
 
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes diu que tot i que el que es va dir en el seu moment era 
veritat, la satisfacció del propietari per com avançava la situació, ens hem trobat que 
no ha volgut signar el document que inicia l’expedient formal de compra. En aquestes 
circumstàncies no ho hem volgut reflectir en el PAM. Tot i això el govern està fent 
gestions amb la Generalitat de Catalunya. 
 
9.- Des de fa dos dies, hi ha un con aïllat damunt d'una llamborda de la Riera, a l’alçada 
del Casalet. No s'hi veu senyal d’obra, tot i que la gent respecta l’avís. Preguntem si 
respon a alguna mesura en concret, atès que desperta l’atenció dels vianants que hi 
passen. 
 
El regidor Sr. Almansa diu que el con correspon al del mercat dels dissabtes que una 
persona haurà agafat i l’haurà posat sobre la vorera. Ja ha estat retirat. 
 
7.- MOCIONS.– 
 
7.1 A)  MOCIÓ PRESENTADA CONJUNTAMENT PELS GRUPS 
MUNCIPALS D’ICV I ERC, PER TAL DE RENUCIAR A LA PAGA EXTRA 
DE DESEMBRE DELS CÀRRECS ELECTES AMB DEDICACIÓ A TEMPS 
COMPLET O PARCIAL I CÀRRECS DE LLIURE DESIGNACIÓ, COM 
TAMBÉ DE LES INDEMNITZACIONS DE LA RESTA DE CÀRRECS 
ELECTES.- La regidora Sra. Roig llegeix la següent Moció: 

 
El grup municipal d'ICV-EUiA-EPM, en relació amb el contingut del Reial decret llei 
20/2012, de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i competitivitat, de 13 de 
juliol (publicat en el BOE del 14/juliol/ 2012), ens hi hem manifestat reiteradament i 
clarament en contra, ja que aquesta mesura perjudica seriosament el poder adquisitiu i 
els drets salarials dels treballadors i treballadores públics, a més de ser un nou atac 
contra la funció pública. 
 
Atès que el RD Llei 20/2012, de 13 de juliol de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat, estableix en l’article 2, que el personal 
del sector públic veuran reduïdes les seves retribucions en les quanties que els  
correspongui percebre al mes de desembre com a conseqüència de la supressió de la 
paga extraordinària, incloent-hi tots els conceptes retributius. 
 
Aquesta mesura afecta a tot el personal d'aquest Ajuntament, ja que l’única excepció 
prevista és per qui cobri un sou brut mensual inferior a 962€. Aquesta normativa té 
caràcter bàsic i modifica I'Estatut dels treballadors i I'Estatut bàsic de l’empleat públic. 
 
Atès que la destinació prevista per a l’estalvi que provocarà la supressió de la paga 
extra de desembre serà, segons el mateix Decret, Ies aportacions a plans de pensions 
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o contractes d’assegurança col·lectius que incloguin la contingència de jubilació, 
destinació prevista enormement contradictòria amb la prohibició de realitzar 
aportacions a plans de pensions prevista per la Llei de pressupostos del 2012, que 
comporta un salari diferit fins al seu desenvolupament reglamentari, i provoca un 
augment de liquiditat i del volum de negoci bancari i un reconeixement implícit de la 
insuficiència gestora dels responsables polítics del Govern Central per fer-se càrrec de 
les pensions de jubilació futures mitjançant Ies cotitzacions de la Seguretat Social. 
 
Atès que d'altres administracions han aconseguit minimitzar I'impacte de la supressió 
de la paga de desembre sobre la capacitat adquisitiva dels treballadors del Sector Públic 
i sobre la disminució del consum que provocarà, avançant la paga extra del mes de juny 
del 2013 al gener i la prevista per al desembre al juny. 
 
Atès que reiterem i manifestem també el nostre total desacord amb la resta de les 
mesures laborals que han tingut cabuda al RD 20/2012 i que ens obliguen a suspendre i 
modificar I'aplicació de gran part dels convenis i acords que s'han assolit amb els 
representants dels treballadors i treballadores. 
 
La limitació dels crèdits sindicals, la dràstica reducció de dies d’assumptes propis i dels 
dies de vacances o la Imitació en la capacitat de decisió sobre el complement de Ies 
retribucions en el cas de les incapacitats temporals per contingències comuns entre 
d'altres, són mesures que limiten enormement la capacitat de negociació sobre les 
condicions de treball i suposen un desballestament d'un model de relacions laborals 
basat en el respecte omnímode per a l’eficiència en la prestació dels serveis públic 
municipals. 
 
Atès que no podem acceptar que els càrrecs electes i càrrecs de lliure designació 
puguin considerar-se aliens a aquestes afectacions alhora que han de ser solidaris amb 
el conjunt de treballadors i treballadores d'aquesta institució. 
 
PROPOSTA D'ACORD: 
 
Rebutgem la decisió del govern del Partit Popular i demanem a la Direcció de Recursos 
Humans i als serveis tècnics d'aquest Ajuntament que, dins de l'actual marc normatiu i 
amb total respecte amb la legalitat vigent busquin les fórmules, arribant als pactes 
necessaris, amb els representants locals dels treballadors i les treballadores, per 
minimitzar I'impacte sobre la capacitat adquisitiva dels treballadors i treballadores de 
les mesures dictades pel govern central abans referides. 
 
Demanem a la Direcció de Recursos Humans, i a la Secretaria i la Intervenció General 
d'aquest Ajuntament que, dins de I'actual marc normatiu i amb total respecte per la 
legalitat vigent, estudiïn i arribin a les solucions organitzatives possibles menys 
agressives amb la conciliació de la vida personal, familiar i laboral dels treballadors i 
treballadores de I'Ajuntament, fins i tot a la no aplicació cautelar de la jornada de 37,5 
hores setmanals. 
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Com a mesura de solidaritat amb els treballadors i treballadores de l’Ajuntament, els 
Regidors i Regidores de I'Ajuntament d'Arenys de Mar, acordem renunciar a la paga 
extra de desembre en el cas de I'alcalde i els tres regidors a dedicació parcial i 
demanem que tots els càrrecs de lliure designació facin el mateix. 
 
Com a mesura de solidaritat tanmateix, els regidors i regidores de I'Ajuntament 
d'Arenys de Mar, acordem que la resta de càrrecs electes que perceben 
indemnitzacions per assistència a Ple, a les juntes pertinents i com a portaveus, 
percebin el 50% del que els correspon al mes de desembre. 
 
Proposem que, mitjançant la modificació pressupostaria corresponent, els romanents 
que aquesta mesura de renúncia a la paga extra o a les indemnitzacions pertinents 
comporten, es destinin a borsa d'emergència social o a cobrir les necessitats dels 
serveis que han vist retallades les seves aportacions per part de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Demanar als serveis tècnics de la Diputació de Barcelona i de la Federació de Municipis 
de Catalunya, que estudiïn en clau municipal la possibilitat de dur a terme una 
compensació extraordinària tal com ja han aprovat algunes administracions públiques 
d'altres comunitats autònomes. 
 
Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que iniciï els tràmits legislatius 
necessaris per evitar les ingerències del Govern Central i les seves mateixes en 
I'exercici de la potestat d’autoorganització municipal. 
 
Donar suport a totes les iniciatives legislatives i populars que es manifestin en el sentit 
estricte dels acords abans esmentats. 
 
Traslladar aquest acord als treballadors i treballadores d'aquest Ajuntament, a la 
Diputació de Barcelona, a la Federació de Municipis de Catalunya, a I'Associació de 
Municipis de Catalunya, a la Generalitat de Catalunya i al Govern de I'Estat. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Respecte al punt que es porta a votació, hi ha una sèrie 
d’aspectes que pensem que cal aclarir: 
 
1. La paga extra o doble, segons el cas, no és un regal que ens fa l’empresari o 
l’administració. El que percebem són els nostres diners que han estat retinguts per 
tenir més liquiditat. Però, recordem-ho, no és un regal ni una acció de gràcia; són els 
nostres diners que podríem haver cobrat en 12 pagues. Però a ningú se li escapa que 
es cobren al desembre i al juliol perquè són dos moments de l’any de gran consum. 
 
2. Que el fet de no percebre, qui treballa a l’administració, aquesta paga, només 
beneficia els bancs; i ja sabem que la seva solvència i credibilitat és zero actualment, 
atès que són un dels principals instigadors i culpables d’aquesta crisi. I beneficia els 
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bancs perquè el govern espanyol amb aquesta mesura vol aportar liquiditat, en forma 
de plans de pensions, als bancs perquè no s’enfonsin més. 
 
3. I respecte als càrrecs electes, actualment treballadors d’aquest ajuntament, 
podem plantejar si han de cobrar o no, qui i quant, però el que queda clar és que  
mesures d’aquesta envergadura, són més cosmètiques i de cara a la galeria que res 
més. I ho diu un electe que no veu, per decisió personal i des del primer dia, ni un 
cèntim dels 518 euros que percebo per la meva tasca. 
 
4. Ens plantejaríem fer-li confiança si la proposta que es porta a votació fos una 
mesura amb continuïtat. 
 
5. I finalment, allà on es demana al Govern de la Generalitat que iniciï tràmits 
legislatius per evitar les ingerències del govern espanyol, des de la CUP només volem 
comentar que el procés ja està engegat, és el procés independentista que ens portarà a 
la propera legislatura a la convocatòria d’un referèndum per a l’autodeterminació del 
Principat de Catalunya. Aquesta és la manera d’evitar més ingerències i ser amos i 
senyors de la nostra fiscalitat, i també del nostre futur. 
 
Per tot plegat, el sentit del vot de la CUP per aquesta moció serà en contra. 

 
 
Sotmesa aquesta Proposta a votació, no s’aprova amb el sentit del vot 
següent: 
 
Vots a favor: 3 ICV i 1ERC 
Vots en contra: 4 vots de CiU, 4 vots del PSC, 2 vots PP i 1 vot Bloc Municipal. 
1 vot CUP.  
 
7.2 B) MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ICV I ERC DE L'AJUNTAMENT 
D'ARENYS DE MAR, PER TAL DE RECUPERAR I GESTIONAR ELS 
ALIMENTS EN BON ESTAT QUE ELS ESTABLIMENTS 
D’ALIMENTACIÓ RETIREN DEL CONSUM PÚBLIC.- El regidor Sr. López 
llegeix la següent Moció:  
 
L'actual situació de greu crisi econòmica que estem patint a Catalunya, així corn a la 
resta de 1'Estat espanyol i d’Europa, ha ocasionat una marcada pèrdua de teixit 
productiu i de llocs de treball que fa que cada vegada hi hagi més persones que 
pateixen una situació de pobresa fins al punt que tenen moltes dificultats per accedir a  
necessitats bàsiques com són I'habitatge i l’alimentació. 

Atès que les retallades dels governs de l’Estat i de la Generalitat per fer front a la crisi 
han comportat la reducció de drets, prestacions i serveis que feien de suport i de coixí 
a les famílies amb rendes mínimes, com són la modificació dels criteris per tenir dret a 
la Renda Mínima d’inserció, la reducció de les beques de menjador escolar, la reducció 
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del mòdul de Ies llars bressols, la reducció en les prestacions d’atur o la reducció de 
politiques d’ocupació i formació, entre d'altres. 

Atès que la conjuntura actual i el conjunt de mesures i retallades abans esmentades, 
estan provocant l’empobriment i un elevat risc d’exclusió social d’amplis sectors de la 
població, com mai s’havia donat al nostre país i no han fet més que empitjorar Ies 
condicions de vida dels sectors de població que ja vivien en risc d’exclusió i en 
situacions de pobresa, és a dir, els col·lectius tradicionalment més vulnerables. 

Atès que avui, aquests col·lectius tradicionalment afectats, s'han incrementat en 
incorporar-s’hi molts treballadors i treballadores que han perdut el seu Iloc de treball, 
es troben a I'atur (amb o sense subsidi), amb família nuclear per alimentar i lloguers o 
hipoteques que no poden assumir, cosa que els porta a una situació d’enduriment de 
les seves condicions de vida i, en conseqüència, de desesperació. 

Atès !'increment de persones que en el darrer any s'han incorporat al programa de 
suport social i atenció d’emergències i que es preveu, un augment de la xifra en els 
propers mesos. Amb les dades que I'informe d’indicadors socials de Catalunya 
(INSOCAT), d'abril de 2012, ha fet públiques en relació amb la taxa de risc a la 
pobresa, que ja al 2010 eren del 20%, podem deduir sense cap mena de dubte que la 
gravetat de la situació requereix accions contra la pobresa de manera immediata tenint 
en compte que, al mes de setembre de 2012, aquestes xifres de ben segur han 
empitjorat. 

Atès que Ies darreres dades ens diuen que la malnutrició supera el 30% de la poblacio 
infantil. 

Atès que la reducció dels Plans d’ocupació i dels serveis d’orientació i suport a Ies 
persones aturades que presta el Servei d’ocupació de Catalunya (SOC), i l’exclusió de 
desenes de ciutadans/es de programes d’inclusió social com el PIRMI o el Programa de 
Recalificación Profesional (PREPARA) de I'INEM ha incrementat la desprotecció social i 
la vulnerabilitat de moltes famílies. 

Atès que tot i els diferents dispositius de què el municipi disposa, ja sigui directament 
amb Ies actuacions deis serveis municipals o mitjançant les entitats socials (Càritas, 
Creu Roja, Convent dels Caputxins, Maricel, menjador social, banc d’aliments, ajudes 
d’emergència...), per pal·liar els efectes d'aquesta situaci6, no són prou o no poden 
atendre en la seva totalitat la demanda generada. 

Atès que ens trobem davant la contradicció de tenir a la nostra vila nens, nenes i 
persones adultes que no tenen cobertes les necessitats bàsiques d’alimentació, i per 
altra banda és de domini públic que un gran nombre de comerços, principalment 
cadenes i superfícies mitjanes i grans d’alimentació, retiren i llencen aliments en bon 
estat, seguint les exigències dels mercats, els hàbits de consum, defectes d’envasat i les 
normatives de caducitat i de consum preferent. 
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Atès que I'Ajuntament és responsable últim del Mercat Municipal, i aquest també es 
troba amb la realitat diària d’haver de gestionar què fan amb els productes frescos a 
punt de caducar. 

Atès que avui aquesta situació, més que mai, atenta contra l’ètica, la solidaritat i els 
Drets Humans, és imprescindible que el conjunt de la societat i dels partits polítics 
trobem solucions alternatives a aquesta dinàmica il·lògica de malbaratament ferotge 
d’aliments, mentre que per contra hi ha persones que no poden accedir a una 
alimentació ni tan sols de subsistència. 

Atès que en aquests moments hi ha una gran diversitat d’opcions, sabre quina solució o 
tractament dels aliments a punt de caducar estan fent Ies petites, mitjanes o grans 
superfícies, ja que alguns ho donen directament a persones, o bé a entitats, d'altres ho 
aboquen en contenidors municipals o ho processen a traves d’empreses de gestió de 
residus. 

Atès que en els darrers mesos l'increment de famílies que cerquen menjar en els 
contenidors dels supermercats i en els del carrer ha esdevingut un problema de primer 
ordre, amb el risc sanitari associat a aquesta pràctica, així corn la degradació social que 
significa per les persones que ho han de fer per necessitat. 

Atès que cada vegada hi ha més institucions i empreses que adquireixen compromisos 
de responsabilitat social. 

Atès que pel que coneixem aquesta situació podria ser superada també, com a mesura 
complementària, aplicant el sistema que en altres països utilitzen, on hi ha 
supermercats que tenen l’estand o els prestatges per vendre a preus de cost o 
simbòlic, els productes frescos a punt de caducar (prestatges anomenats, segons la 
regió, self discount, reduced to clear shield o last day shield, entre d'altres). 

Atès que l’alimentació és una necessitat bàsica i imprescindible per a tota la població. 

Atès que es indispensable un acord entre els establiments d’alimentació, centres 
comercials, I'Ajuntament i les entitats que actualment ja col·laboren en aquestes 
tasques, com és el cas d'Eroski a Arenys de Mar amb Càritas Parroquial, amb I'objectiu 
de garantir un bon funcionament del sistema, l’equitat i la justícia en el seu accés, per 
tal que arribi a les famílies que veritablement ho necessiten i no malbaratem aliments 
en bon estat de consum humà. 

Convençuts que hem de cercar alternatives, sinergies i vies complementàries entre els 
diferents sectors, Ies entitats socials i l’Ajuntament per cobrir les necessitats bàsiques 
d’alimentació. 
Es per tot això que presentem els següents ACORDS: 
 
1.-  Instar el govern a impulsar els convenis on es recullin les condicions i el mètode de 
coordinació entre I'Ajuntament, les botigues d’alimentació i els centres comercials i 
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entitats que actualment ja col·laboren en aquestes tasques, per tal de garantir que els 
articles last day es donin a I'Ajuntament per tal que ho coordini amb les entitats socials 
arenyenques. 
 
2.- Habilitar els mecanismes adients, per part de I'Ajuntament, per tal de garantir el 
servei de recollida diària als supermercats adherits a la campanya i fer arribar els 
productes a les diferents entitats d’acció social, bancs d’aliments i menjador social per 
arribar a llurs usuaris i usuàries. 
 
3.- Instar el govern a fer un estudi de la taxa de residus que els supermercats petits, 
mitjans i grans estan suportant, amb I'objectiu d’aplicar una discriminació positiva de la 
taxa a aquells establiments que s’acullin al conveni de col·laboració amb I'Ajuntament, 
perquè efectivament aquestes superfícies estaran contribuint a reduir el volum de 
producte abocat a la brossa, alhora que estaran contribuint a la construcció d'un 
territori socialment responsable. 

4.- Fer una campanya informativa a través del teixit d’entitats socials i personal de 
serveis socials destinada a les persones que habitualment recullen menjar dels 
contenidors de les superfícies comercials i del carrer i oferir-los els serveis dels Banc 
d’aliments i del menjadors socials existents a la nostra vila. 

5.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a fer efectiva la Renda Garantida de 
Ciutadania, en els termes que preveu l'article 24.3 de I'Estatut de Catalunya. 

6.- Instar la Generalitat de Catalunya a destinar més recursos i ampliar el pressupost 
de la Renda Mínima d’Inserció, com a renda de subsistència bàsica, fins que el govern 
català no impulsi aquesta renda garantida de ciutadania que ampliï la renda mínima 
d’inserció 

7.- Estudiar el disseny i I'aplicació de mesures similars a la proposada en aquesta 
moció, en totes Ies etapes de producció i distribució d’aliments, per tat de reduir a 
tots els nivells el malbaratament de menjar, que sigui susceptible de ser aprofitat amb 
una finalitat social. 

8.- Donar a conèixer els acords d'aquesta moció al conjunt d’àrees comercials 
d’alimentació, supermercats i hipermercats de la vila, a les entitats del tercer sector, 
associacions veïnals i a les associacions de comerciants de la ciutat, amb I'objectiu que 
estiguin assabentats de la proposta. 

9.- Traslladar els acords al Govern de la Generalitat de Catalunya i al conjunt de grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, per donar mes força i impuls a la proposta. 
   
El tinent d’alcalde Sr. Vinyes, en representació de l’Equip de Govern, manifesta que la 
posició de l’Equip de Govern està en concordança amb la Moció però no obstant això, 
i havent parlat amb els Serveis Socials d’aquest Ajuntament, el contingut és 
desproporcionat i proposa com a  únic acord: 
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Crear una comissió mixta integrada per tècnics municipals i un càrrec electe de 
cadascun dels grups polítics amb representació al consistori arenyenc per estudiar els 
mecanismes de col·laboració entre Ajuntament, entitats i centres comercials, per tal 
que els productes que no han tingut sortida i estiguin a punt de caducar puguin tenir un 
ús social per a les persones més necessitades. Alhora farà els estudis econòmics per 
valorar l’impacte en la taxa per la prestació del servei de residus municipals. 
 
El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: L'actual situació econòmica ha fet que a Arenys i arreu dels 
Països Catalans cada vegada hi hagi més persones que pateixen una situació de pobresa 
fins al punt que tenen moltes dificultats per accedir a les necessitats més bàsiques com 
són l'habitatge i l’alimentació. Per pal·liar els efectes d'aquesta situació pel que fa a 
l’alimentació, a Arenys disposem de diferents entitats, serveis i recursos que ofereixen 
suport a les persones que ho necessiten. Des d’aquí aprofitem per agrair-los la seva 
tasca, valuosa sempre, però especialment ara. 
 
D'altra banda, de tots és sabut que la política de la majoria de supermercats i grans 
superfícies de distribució és la de llençar productes que, tot i ser aptes per al consum, 
tenen algun defecte en l'envasat o la data de caducitat és prou curta perquè considerin 
que no ho poden vendre. En aquests casos, les empreses o bé destrueixen aquests 
productes o bé els llencen als contenidors. Per sort, i és prou recent, ha sortit una 
nova normativa europea que permet, encara no s’aplica però al nostre país, doncs 
permetrà vendre productes més enllà de la data de consum recomanable. 
 
Quan es dóna el cas de llençar aliments, moltes persones amb dificultats econòmiques 
es veuen abocades a remenar els contenidors per recuperar els productes que són 
aptes per al consum. I això passa a Arenys de Mar. 
 
Des de la CUP fem una proposta, no perquè es debati ara, però sí perquè l’equip de 
govern la tingui present. Fem, des de l'Ajuntament, un equip de civisme i convivència. 
Entenem que el fet que hi hagi persones que per poder menjar hagin de recórrer a 
buscar aliments en contenidors atempta directament contra el civisme i la convivència, 
no pas per part d’aquestes persones, sinó per part d'una societat que permet que això 
passi. Per tant, una tasca que enllaçaria amb els principis d'aquest equip de civisme o 
convivència (és a dir, els agents cívics) seria localitzar aquestes persones i oferir-los la 
possibilitat d’accedir als serveis i recursos de què disposa la vila. 
 
Per tant, feina per millorar la situació en tenim. I, a més, tot el que insta la moció. No 
ens podem permetre, com a societat, llençar menjar. Els nostres avis i àvies sempre 
ens ho han repetit: a casa el menjar no es llença. Doncs a la casa de tothom, el país, 
tampoc. 
 
És per tot el suara expressat, que a la CUP votarem favorablement aquesta moció.  
 
A continuació l’alcalde proposta dur a terme dues votacions : 
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1.- Sotmesa a votació la Moció presentada pels grups municipals d’ICV i 
ERC no s’aprova amb el sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 3 vots ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP 
Vots en contra: 4 CiU, 4 PSC, 2 PP i 1 vots BLOC  
 
2.- Sotmesa a votació l’acord presentat per l’equip de govern, s’aprova per 
majoria absoluta amb el sentit del vot següent: 
 
Vots a favor: 4 CiU, 4 PSC, 2 PP i 1 vots BLOC 
Vots en contra: 3 vots ICV, 1 vot ERC i 1 vot CUP 
 

 El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 
La secretària             Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 
 


